
Тања Фајон: Стиче се утисак да ЕУ више желе да БиХ постигне напредак на путу ка придруживању од оних који су на њеном челу
недеља, 17 децембар 2017 16:23

Недостатак договора унутар Босне и Херцеговине због комплексне структуре државе и
одсуства искрене жеље лидера у БиХ да се ситуација промени успорава се пут БиХ ка
Европској унији, оценила је у разговору за посланица у Европском парламенту Тања
Фајон.

  

  Напоменула је да у Европској унији тренутно влада угодна клима када је у питању
проширење на западни Балкан, додајући да сви с нестрпљењем ишчекују стратегију о
проширењу, чије је објављивање најављено за почетак фебруара, где ће се обелоданити
конкретнији кораци које би државе требало да направе на путу према чланству.   

- Ако смо на почетку мандата Комисије под вођством Жан Клод Јункера Јункера добили
јасну поруку да током петогодишњег периода неће бити нових чланица и проширења,
онда сада, када се полако ближимо крају мандата, имамо јасне поруке о томе како
Брисел и даље рачуна да ће се Унији у догледно време придружити западнобалканске
државе - подвукла је Фајон.
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Појаснила да то значи да је ЕУ на неки начин поново "пружила руку“ и ставила до знања
да жели регион у свом "дворишту“, а сада је на реду да земље региона коректним
резултатима у провођењу реформи искористе тај повољан тренутак и покажу да се
заиста желе придружи ЕУ.

  

Фајон се осврнула и на недавну посету европског комесара за суседску политику и
преговоре о проширењу Јоханеса Хана, казавши да је нажалост БиХ веома често
најслабија карика у ланцу западнобалканских држава на путу према Унији.

  

Каже и да је комесар Хан управо то и напоменуо током посете када је истакнуо да се
често чује како је БиХ "скоро“ постигла договор, а Фајон сматра да у реалности тај
договор не постоји.

  

- Сви ми који подржавамо улазак БиХ у Унију желимо да помогнемо, али за напредак су
једноставно потребни резултати, поготово када је у питању владавина права,
искорењење корупције, функционално правосуђе и стабилне, независне институције, а у
случају БиХ и испуњење задатака из Реформске агенде, која у посљедње време
представља извор привредног напретка, што значи привредни раст и нова радна места -
нагласила је ова европска парламентарка.
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  За БиХ, додала је, од почетка процеса придруживања увек постоји прилика да што бржеи што ефикасније испуни захтеве. Међутим, понекад се стиче утисак да сви који се у ЕУбаве БиХ више желе да се постигне напредак на путу ка ЕУ "од оних који су на њеномчелу“.  - И то је свакако забрињавајуће. При том, све те реформе су у сваком случају добре забудућност БиХ, оне се стога не требају проводити због Брисела, већ због држављана иефикаснијег функционирања државе - појаснила је Фајон у разговору за Фену.  Напоменула је да још постоји нада да ће БиХ одговорити на Упитник Европске комисијео чланству, мада није остало још много времена за то, додајући да су врата ЕУ за БиХотворена, али само у случају да се сва обећања лидера у БиХ и одрже и испуне.  - Волела бих да 2018. година буде година када ће БиХ добити статус кандидата иподсећам да је то искључиво у рукама лидера у Босни и Херцеговини - закључила јепосланица у Европском парламенту из Словеније Тања Фајон.  (Фена)  
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